
 

 
1 

Federatie Landbouw en Zorg 
Gooimeer 4 
1411 DC Naarden 
 
Tel.: 035 542 7400 
e-mail: federatie@zorgboeren.nl 
www.zorgboeren.nl 

 
 
Datum: 12 oktober 2023 
Betreft: reactie brief Invoeringstoets Wtza, kenmerk 3696420-1053700-PZo, d.d. 28 september 
 
 
 
Geachte mevrouw Kleijn, meneer Bennink en meneer Korthouwer, 
 
 
In onze brief van 12 september brachten wij samen met ZorgthuisNL signalen en ongewenste 
effecten van de Wtza bij u onder de aandacht. Als reactie op deze brief ontvingen wij de brief over 
de invoeringstoets Wtza die op 28 september naar de kamer is gestuurd. Hier willen we graag 
namens een aantal brancheorganisaties op reageren.  
 
Verruiming grens intern toezicht 
We zijn verheugd dat de minister wil bezien of de grens voor het instellen van intern toezicht1 hoger 
kan. Dit wil ze graag nader verkennen. Wij hebben concrete ideeën voor verbetering en willen in het 
belang van onze achterban betrokken worden bij deze verkenning. Op welke manier kan dit vorm 
gegeven worden? 
 
Overgangstermijn vergunningsplicht 
Op 1 januari 2024 eindigt de overgangstermijn voor bestaande zorgaanbieders die een vergunning 
moeten aanvragen. Onderdeel van de vergunningsaanvraag is het organiseren van intern toezicht. 
De minister schrijft dat er in de handhaving alle begrip voor is dat er tijd nodig is om intern toezicht 
goed in te richten. De wet biedt hier op 1 januari echter geen ruimte meer voor en ook de 
aanvraagmodule voor de vergunning bij het CIBG kan nu niet worden afgerond als het intern 
toezicht niet conform de eisen is ingericht. Ons inziens is er van begrip en tijd dus geen sprake meer. 
Kan nader verduidelijkt worden welke ruimte er concreet is voor de zorgaanbieders bij wie het niet 
is gelukt om het intern toezicht (volledig) in te richten voor 1 januari 2024? In deze vraag nemen we 
specifiek de bevindingen van de minister mee betreffende de doorlooptijd van de aanvraag van de 
vergunning en de beschikbaarheid van intern toezichthouders.  
 
Vindplaats en kosten intern toezichthouders 
In de brief van de minister wordt genoemd dat de NVTZ met subsidie een pool van toezichthouders 
heeft ingericht met een zoek- en vindplatform om zorgaanbieders te ondersteunen bij het vinden 
van toezichthouders. Voor gebruik van dit zoek-en-vindplatform moeten zorgaanbieders een fors 
bedrag betalen (€ 3.500 ex btw). Voor veel van onze kleinschalige zorgaanbieders zijn die kosten te 
hoog. Mede hierdoor is dit geen passende oplossing en is het nog niet alle zorgaanbieders gelukt om 
3 toezichthouders te vinden.  

 
1 Onze achterban levert persoonlijke verzorging, begeleiding en/of verpleging en daarom geldt voor hen de 
grens van 10 zorgverleners geldt. 
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Aantal toezichthouders 
Wij zijn positief over het feit dat de minister de eis van drie onafhankelijke intern toezichthouders in 
verhouding tot  het aantal werkzame zorgverleners als disproportioneel ervaart en dat zij ook in 
gesprek wil gaan over de beschikbaarheid van de intern toezichthouders. De minister geeft aan dat 
zij in gesprek is met branches over beide onderwerpen – we pleiten voor inclusie van de branches 
voor kleinschalige zorgaanbieders en zijn ook hier bereid om actief mee te denken. We verwijzen 
hierbij ook naar onze eerdere opmerking over het eindigen van de overgangsperiode die voor onze 
leden tot problemen kan gaan leiden. 
 
Pauzeknop 
Verder willen we nog reageren op  het besluit om bestaande zorgaanbieders voor wie de 
vergunningsplicht nieuw is voor de boekjaren 2022 en 2023 uit te zonderen van de 
verantwoordingsplicht. In de brief worden een paar voorbeelden genoemd van bestaande 
zorgaanbieders voor wie de verantwoordingsplicht nieuw is. In de voorbeelden die genoemd 
worden missen we nog een groep die volgens ons ook onder deze uitzondering zou moeten vallen, 
namelijk de groep zorgaanbieders zonder Wtzi-erkenning die géén jeugdzorg maar wel zorg aan 
volwassenen (zoals geestelijke gezondheidszorg en gehandicaptenzorg) aanboden voor 1 januari 
2022. Ook voor deze groep is de verantwoordingsplicht nieuw. Het gaat dan bijvoorbeeld om 
aanbieders die PGB-zorg én zorg in onderaanneming bieden. Deze groep leverde al voor 2022 niet 
uitsluitend of PGB-zorg of zorg in onderaanneming, maar een combinatie van beide. Klopt het dat 
het ook de bedoeling van de minister is om deze groep onder de uitzondering te laten vallen?   
 
Evaluatie jaarverantwoording 
Tot slot vinden we het belangrijk te benoemen dat De Federatie Landbouw en Zorg, de Vakgroep 
Multifunctionele landbouw van LTO Nederland en agrarische accountants in relatie tot de 
jaarverantwoording bij VWS knelpunten heeft aangedragen die spelen bij gecombineerde bedrijven 
(agrarisch – zorg). De vragen die uit de knelpunten naar voren komen zijn o.a. de vraag om  alléén 
over de maatschappelijke middelen (zorg) openbaar te verantwoorden, verantwoording op basis van 
fiscale boekhouding mogelijk te maken en een oplossing voor het werken met gebroken boekjaren. 
In de gesprekken daarover is aangegeven dat er in het najaar van 2023 een commissie zou worden 
samengesteld die de invoering van de jaarverantwoording zou evalueren. Wij zouden graag deel 
uitmaken van deze commissie, maar hebben hier nog geen nadere informatie over ontvangen. Zou u 
kunnen aangeven wanneer deze commissie gaat starten en op welke manier wij hierbij betrokken 
worden?  
 
 
In afwachting van uw reactie.  
 
 
Met vriendelijke groet, 
 
 
 
Maarten Fischer, Directeur Federatie Landbouw en Zorg   
Angeline Ackermans,  Directeur Branchevereniging Kleinschalige Zorg 
Hans Buijing, Bestuurder ZorgthuisNl  
 
 
 


